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[Handelsministeren.] 
mæssigt at lade nævnet foretage fordelingen 
f. eks. af erstatninger for skader opstået 
som følge af eller i forbindelse med krig, 
når det ikke ligger klart, hvorledes erstat- 
ningen skal fordeles mellem de skadelidte. 

Jeg kan tilføje, at forhandlingerne med 
de forskellige lande i to tilfælde er nået så 
vidt, at der foreligger paraferet udkast til 
aftaler om erstatning. Det drejer sig om 
Ungarn og Rumænien. For Polens ved- 
kommende er der ratificeret en aftale om 
erstatning, som dog ikke vil falde ind under 
de foreslåede regler. 

Jeg går ud fra, at forslaget vil blive hen- 
vist til behandling i udvalg, og jeg er selv- 
sagt villig til at give et sådant udvalg de 
yderligere oplysninger til bedømmelse af 
sagen, som udvalget måtte ønske. 

Hermed skal jeg anbefale lovforslaget til 
tingets hurtige og velvillige behandling. 

Ministeren for offentlige arbejder (Lind- 
berg) : Herved tillader jeg mig for det høje 
ting at fremsætte forslag til lov om foretagelse 
af visse ekspropriationer m. v. 

Bestemmelser svarende til lovforslagets 
har alle været optaget i en række tidligere 
ekspropriationslove, og jeg skal derfor ind- 
skrænke mig til at fremkomme med nogle 
ganske få bemærkninger. 

§ 1 bemyndiger ministeren til for stats- 
banerne at erhverve arealer m. v. og på- 
lægge servitutter, som er nødvendige. til 
foretagelse af ændringer i anlæggene, der 
er en følge af arbejder, hvortil der gives 
bevilling ved finansloven eller tillægsbevil- 
lingsloven for finansåret 1958-59. 

Efter § 2 kan ministeren lade foretage 
tilsvarende ekspropriationer, der er nød- 
vendige for at sikre synligheden af signaler 
o. lign. 

Forslagets § 3 hjemler ministeren ret til 
at lade foretage ekspropriation for post- 
og telegrafvæsenet og de koncessionerede 
telefonselskaber af arealer m. v., som er 
påkrævede til tilvejebringelse af nye eller 
udvidelse af bestående telekommunika- 
tionsanlæg og telefonanlæg, herunder cen- 
traler. 

§ 4 hjemler den sædvanlige fritagelse for 
stempel- og tinglysningsafgifter for de doku- 
menter, der udfærdiges i anledning af de af 
loven omfattede baneanlæg m. v. 홢 

Med disse bemærkninger skal jeg anbe- 
fale lovforslaget til tingets hurtige og vel- 
villige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 1 medlem til tilsynsrådet for statens 
sindssygehospitaler (i stedet for fhv. folke- 
tingsmand Oluf Steen). 

(Jfr. tidenden sp. 867). 

Valgt blev: Else Zeuthen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 16 medlemmer til det i folkeforsik- 
ringslovens § 6, stk. 3, omhandlede udvalg 
vedrørende sygekassegrænsen. 

(Jfr. tidenden sp. 918). 

Valgt blev: Folketingsmand Poul Hansen 
(Svendborg), folketingsmand Andreas Han- 
sen, folketingsmand Waldemar Laursen, 
folketingsmand Mørk, landsformand Ernst 
Larsen, fhv. folketingsmand Th. Poulsen, 
folketingsmand Dupont, medlem af folke- 
tinget Else Zeuthen, medlem af folketinget 
Gudrun Bjørner, folketingsmand Søren An- 
dersen, folketingsmand Heick, folketings- 
mand Krogh, folketingsmand Ladefoged, 
folketingsmand Ninn-Hansen, folketings- 
mand Asger Jensen og medlem af folketinget 
Ge1,tie Wandel. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
udskydelse af revision af lov om lodsvæsenet. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 521, 
fremsættelsen i tidenden sp. 853). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Poul Hansen (Svendborg): Da lodsloven 
blev ændret i 1954, gik der forud temmelig 
besværlige forhandlinger, men det lykkedes 
at komme igennem med den lov, vi har i 
øjeblikket. Samtidig blev det dog bestemt, 
at loven igen skulle tages op til revision, 
når den havde virket i 3 år. Jeg skal ikke 
sige mange ord om denne lov i dag, blot 


